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EU2022.CZ, EKONOMIKA, POLITIKA A STRATEGIE
Piráti vyzývají v rámci CZ PRES k jednání s EU o energiích
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Piráti vyzývají v rámci českého předsednictví (CZ PRES)k jednání s Německem i celou EU o zprovoznění maxima
jaderných elektráren, změně emisních povolenek a k řešení zdražování elektřiny na burze kvůli cenám plynu. Situace je
dle Pirátů natolik kritická, že ji státy nemohou zvládnout samy a je nutné společné řešení na úrovni Evropské unie.
Dále se zasazují i o rozšíření balíčku pomoci pro české občany. Stejně tak o schválení jejich návrhu na mimořádné
solidární zdanění zisků energetických firem získaných v důsledku války na Ukrajině, aby se stát dále nezadlužoval. q

MMR: Česko postoupilo na 4. místo v čerpání eurofondů
pátek 19. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

ČR postoupila ke konci července 2022 v žebříčku čerpání fondů EU o tři příčky na 4. místo. Evropská komise proplatila
ČR 81,0 % vyčleněných prostředků pro období 2014–2020. Nejvíce prostředků vůči celkové alokaci přišlo na účty
příjemců v OP Výzkum, vývoj a vzdělávání. Ministerstvo pro místní rozvoj ČR (MMR) dále informovalo, že příjmy ČR
z EU přesáhly odvody o 65,3 mld. Kč. Po přičtení zálohy z Národního plánu obnovy (23,5 mld. Kč) je ČR za rok 2021
čistým příjemcem 88,8 mld. Kč. q

MF: Nové sídlo agentury EUSPA bude v Nové Palmovce v Praze 8
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Moderní sídlo Agentury EU pro kosmický program (EUSPA) bude v nyní rozestavěné budově Nová Palmovka v Praze.
Informovalo o tom Ministerstvo financí ČR (MF) s tím, že se na novém umístění shodlo s vedením Hlavního města
Prahy i s agenturou EUSPA. Smlouvu o budoucí nájemní smlouvě podepsal 23. srpna 2022 ministr financí Zbyněk
Stanjura (ODS) a primátor hlavního města Zdeněk Hřib (Piráti). Do nové budovy, jejíž součástí bude i datové centrum,
se EUSPA bude stěhovat v červenci 2025. q

HK: Podnikatelskou svobodu stát za pět let snížil
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Úroveň podnikatelské svobody za posledních pět let v ČR klesla. Vyplývá to analýzy Hospodářské komory ČR (HK).
Hlavním důvodem je to, že stát na podnikatele uvaluje nové povinnosti, které s podnikáním nesouvisí. Prezident HK
Vladimír  Dlouhý konstatoval,  že  stát  zaměstnavatelům ukládá plnění  povinností,  kterými  z  nich  vytváří  sociální
pojišťovny,  protože  musí  poskytovat  zaměstnancům určitá  plnění.  Problémem je  i  to,  že  firmám byla  uložena
povinnost provádět exekuce srážkami z mezd. Vzhledem k vysoké administrativní zátěži komora mj. žádá, aby stát
umožnil elektronizaci pracovně-právních vztahů. q

Analytici: Ekonomický pesimismus roste, vývoj ovlivní energie
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Pesimismus v české ekonomice nabírá na obrátkách. V reakci na statistická data to uvedl hlavní ekonom Banky
CREDITAS Petr Dufek s tím, že nálada klesá v průmyslu, stavebnictví, obchodě i v dalších službách. U spotřebitelů se
sentiment zlepšil, i když zatím jen mírně z předchozí extrémní skepse. Hlavní ekonom České bankovní asociace Jakub
Seidler  doplnil,  že  další  vývoj  bude bezesporu  ovlivňovat  vývoj  na  trhu  energií,  který  v  posledních  dnech opět
eskaloval, když ceny plynu a elektřiny dosáhly nových rekordů. Hlavní analytik Fincentrum & Swiss Life Select Richard
Bechník konstatoval, že navzdory očekávanému ochlazení dynamiky inflace od příštího roku budou dopady na rodinné
rozpočty nadále citelné. q

I. Bartoš: Hřensku pomohou eurodotace, možná bonifikace
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR (MMR) nabízí prostřednictvím IROP 2021-2027 možnosti podpory Hřensku zejména
v oblasti Integrovaného záchranného systému (IZS) a cestovního ruchu. Ministr Ivan Bartoš (Piráti) při návštěvé
oblasti  postižené největším požárem v dějinách České republiky informoval,  že výzvy v rámci IZS vyhlásí resort
v srpnu 2022 pro záchranky a v září pro hasiče a policii. Pro celou ČR je připravena částka 9,3 mld. Kč. Během
několika týdnů bude vyhlášen program Obnova obecního a krajského majetku po živelních pohromách. Alokováno je
v něm minimálně 30 mil. Kč. Na přelomu roku 2022 budou vypsány tradiční výzvy na cestovní ruch a program rozvoje
venkova, kde se zvažuje případná specifická bonifikace nebo dílčí alokace pro postižené území. S marketingovou
propagací Českého Švýcarska pomůže CzechTourism. q

SBK: Platby kartami vydanými v ČR přesáhly 385 mld. Kč
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Objem platebních transakcí u obchodníků kartami vydanými v ČR v 2Q 2022 dosáhl 385,54 mld. Kč. Webové platby
činily 93,05 mld. Kč (1Q 2022: 91,79 mld. Kč). Objem domácích plateb byl 320,69 mld. Kč, z toho přes internet 50,93
mld.  Kč.  U zahraničních transakcí  objem plateb dosahoval  56,69 mld.  Kč.  Vyplývá to ze statistik  Sdružení  pro
bankovní karty (SBK). Počet plateb u obchodníků se zvýšil z 490,52 na 581,28 mil. Z toho domácích transakcí bylo
524,59 mil. a zahraničních 56,69 mil. q

http://www.cianews.cz/cs/6632798-pirati-vyzyvaji-k-jednani-s-nemeckem-a-eu-o-evropske-pomoci-domacnostem-s-drahymi-energiemi-i-o-zprovozneni-jadernych-elektraren
https://www.mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/cesko-vyuziva-dotace-z-fondu-eu-na-maximum
https://www.mfcr.cz/cs/aktualne/tiskove-zpravy/2022/evropska-kosmicka-agentura-bude-mit-nove-48534
https://komora.cz/press_release/podnikatelska-svoboda-se-za-pet-let-snizila/
https://www.mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/bartos-ceskemu-svycarsku-pomuzeme-narodnimi-i-evro
http://www.bankovnikarty.cz/statistiky/download/sbk_statistika_2kv_2022.pdf
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OTE v červenci zobchodoval 6,43 mil. emisních povolenek
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Počet zobchodovaných emisních povolenek na trhu s elektřinou a plynem v ČR za červenec 2022 dosáhl 6,43 mil.
Celkový počet transakcí činil 74. Žádná z transakcí se netýkala leteckých povolenek. Informoval o tom operátor trhu
s energiemi OTE. q

Praha dostaví Novou Palmovku; měla by se do ní přestěhovat EUSPA
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Hlavní město plánuje v co nejbližší době dostavět budovu Nová Palmovka v Praze 8. Objekt, do něhož by se měla
přestěhovat Agentura Evropské unie pro kosmický program (EUSPA) během tří let, bude součástí nové městské čtvrti,
v  jejímž rámci  vyrostou v  okolí  nové školy,  školky,  náměstí  a  více než dva tisíce dostupných nájemních bytů.
Náměstek  primátora  Petr  Hlaváček  (STAN)  uvedl,  že  více  než  10  %  evropského  hospodářství  je  navázáno  na
družicovou infrastrukturu. q

J. Lipavský se zúčastní diskuze o EU v rakouském Alpbachu
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministr zahraničních věcí Jan Lipavský (Piráti) se v rámci Evropského fóra 2022 Alpbach zúčastní 24. srpna 2022
panelové diskuse na téma The EU´s Geopolitical Awakening? Jejím ústředním tématem bude role EU v globálním
světě a vztahy k dalším světovým hráčům. J. Lipavský bude poté jednat s ministry zahraničí zemí Slavkovského
formátu (ČR, SR, Rakousko) zejména o perspektivách další spolupráce. Informovalo o tom Ministerstvo zahraničních
věcí ČR. q

Premiér vyzval české diplomaty k hledání pomoci energetice
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Předseda vlády Petr Fiala (ODS) vyzval 22. srpna 2022 české velvyslance k hledání všech možností, které by mohly
Česku v oblasti energetiky pomoci. Stěžejní jsou dle něj nejen dodávky surovin, ale i potenciál investic do přeměny
české ekonomiky nebo do spolupráce ve výzkumu nových zdrojů. Sdělil  dále mj.,  že česká diplomacie by měla
pokračovat v propojování ekonomické, rozvojové či akademické spolupráce, stejně jako pomáhat českým firmám při
vstupování  na  nové  trhy  a  orientaci  na  nich.  Úřad  vlády  ČR  dále  informoval,  že  na  poradě  ambasadorů  byla
diskutována řada dalších témat včetně války na Ukrajině a jejích dopadů na Evropu a svět. q

SDA: Průměrné stáří osobních vozů dosáhlo 15,7 roku
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Průměrné stáří osobních automobilů v 1H 2022 dosáhlo v ČR 15,73 roku. V rámci EU patří český vozový park mezi
nejstarší. Informoval o tom Svaz dovozců automobilů (SDA). Stárnutí způsobil mimo jiné pokles prodeje nových
vozidel a dovoz ojetých automobilů s vysokým věkem. Počet registrovaných osobních vozů se za 2Q 2022 zvýšil
v Česku o 36 511 na 6 366 654. Vedle toho je evidováno 616 122 lehkých užitkových vozidel, 190 452 nákladních
automobilů, 21 581 autobusů a 1 274 519 motocyklů. q

ERÚ: Problémem není výpočet záloh, ale nekalé praktiky
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Mechanismus výpočtu záloh za energie není problematický. Problémem jsou smlouvy uzavřené pomocí nekalých
obchodních praktik, které staví odběratele do nevýhodné pozice. Předseda Energetického regulačního úřadu (ERÚ)
Stanislav Trávníček to uvedl po jednání s ministrem průmyslu a obchodu Jozefem Síkelou (za STAN) s tím, že jako
příklad může být změna smlouvy z fixovaných cen na spotové. J. Síkela řekl, že tyto kontrakty umožňují obchodníkům
přenášet rizika plynoucí ze současné nestabilní a nejisté situace na trhu pouze na spotřebitele. ERÚ letos zahájil
200 správních řízení kvůli porušení zákona ze zhruba 900 přijatých podání. q

ATOK: Tržby TOP v 1H vzrostly o 17,9 pct; export o 9,6 pct
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Tržby v textilním a oděvním průmyslu (TOP) za 1H 2022 dosáhly 31,8 mld. Kč. Z toho 27,1 mld. Kč v textilním a 4,7
mld.  Kč v  oděvním sektoru.  To představuje meziroční  posílení  TOP o 17,9 % (textilní  průmysl  +18,2 %,  oděvní
+16,7 %). Na navyšování tržeb se podílel jednak konec opatření souvisejících s koronavirem, jednak růst cen energií
a dalších výrobních nákladů,  které se promítly  do cen výrobků.  Údaje Asociace textilního-oděvního-kožedělného
průmyslu (ATOK) dále ukazují, že zaměstnanost klesla o 0,4 % na 27,7 tis. Průměrná měsíční mzda v celém TOP
dosáhla 27,8 tis. Kč (+8,5 %). Vývoz textilního a oděvního zboží stoupl meziročně o 9,6 %. V případě dovozů došlo
u textilního zboží k růstu o 3,5 %, u oděvního zboží o 15,1 %. q

https://www.ote-cr.cz/cs/o-spolecnosti/zpravy_ote/mesicni_zprava_o_trhu_07_2022_.pdf
https://www.praha.eu/jnp/cz/o_meste/magistrat/tiskovy_servis/tiskove_zpravy/hlavni_mesto_dostavi_budovu_nova.html
https://www.mzv.cz/jnp/cz/udalosti_a_media/tiskove_zpravy/ministr_lipavsky_se_zucastni_diskuze_v.html
https://www.vlada.cz/cz/media-centrum/aktualne/premier-fiala-vyzval-ceske-velvyslance-k-hledani-vsech-moznosti-zvyseni-energeticke-bezpecnosti-cr-198430/
https://portal.sda-cia.cz/clanek.php?id=6926&v=m%20xxxxxxxxxxxxxxxxxx%20https://portal.sda-cia.cz/stat.php?v#rok=2022&mesic=6&kat=stav&vyb=&upr=&obd=m&jine=false&lang=CZ&str=vpp
https://www.youtube.com/watch?v=WTAGULSKHfQ
http://www.atok.cz/folders/TZ_ATOK-Ekonomicky_vyvoj_TO_prumyslu.pdf
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LEGISLATIVA A REGULACE
MENDELU: Agrivoltaiku brzdí legislativa, v EU se rozvíjí
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

ZENERGO Energy ve spolupráci s odborníky z Mendelovy univerzity v Brně (MENDELU), Fakulty elektrotechnické (FEL)
ČVUT a Výzkumným a šlechtitelským ústavem ovocnářským (VSÚO) Holovousy plánují v ČR výstavbu agrivoltaického
systému o rozloze 3 ha pro produkci trvalých kultur. Záměr komplikuje energetická krize související s válkou na
Ukrajině. Dále nedostatek a vysoké ceny panelů. Největší překážkou je nedořešený legislativní rámec výstavby FV
systémů na plochách patřících do zemědělského půdního fondu (ZPF). Novelu zákona o ochraně ZPF připravuje
Ministerstvo životního prostředí ČR. MENDELU dále informovala, že agrivoltaika představuje kombinované využití
plochy zejména pro zemědělskou výrobu a sekundární využití pro výrobu elektřiny pomocí FV systémů. Rozvíjí se
postupně ve Francii, Nizozemsku a Německu. q

P. Fiala bude s O. Scholzem jednat o cenách elektřiny
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Premiér Petr Fiala (ODS) bude 29. srpna 2022 jednat s německým kancléřem Olafem Scholzem. Hlavním tématem
diskuze bude vysoká cena elektřiny v Evropě a podoba možného evropské řešení zastropování její ceny. q

DOTACE, INVESTICE, UNIJNÍ TRH
IMMOFINANZ vykázal růst portfolia na 5,36 mld. eur
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Immofinanz vykázala za 1H 2022 příjmy z pronájmu 144 mil. eur. Výsledky správy aktiv se zlepšily o 3,0 % na 110 mil.
eur a cashflow z operací (FFO) vzrostly o 6,1 % na 78,7 mil. eur. Zisk před zdaněním činil 199,9 mil. eur. V důsledku
války  na  Ukrajině  a  souvisejících  sankcí  proti  Ruské  federaci  odepsal  správce  a  developer  maloobchodních
a kancelářských nemovitostí jako nedobytnou pohledávku z prodeje ruského portfolia v roce 2017 sumu 12,9 mil.
eur. S poměrem vlastního kapitálu 57,3 % a konzervativním dluhem s čistým LTV 32,5 % má IMMOFINANZ silnou
kapitálovou základnu. Hodnota portfolia vzrostla o 3 % na 5,36 mld. eur při obsazenosti 94,3 %. q

MZ chce podpořit lékařskou péči 7,61 mld. Kč
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (TOP 09) spolu s hejtmanem Vítězslavem Schrekem (ODS) a předsedou Senátu
Milošem Vystrčilem (ODS)  představil  v  Nemocnici  Jihlava  koncept  podpory  lékařské  péče  včetně  optimalizace
systému poskytování lůžkové péče. Ministerstvo zdravotnictví ČR (MZ) by tuto oblast chtělo podpořit 7,61 mld. Kč.
Finanční prostředky na podporu akutní rehabilitační péče a následné lůžkové péče ve výši 4,3 mld. Kč z evropských
prostředků jsou již vyjednány. Nyní MZ vyjednává získání dodatečných finančních prostředků na podporu reformy
geriatrické péče, kam by měly směřovat až 4 mld. Kč, z toho 3,3 mld. Kč z evropských zdrojů. q

BR Group koupila lisovnu Forez, využila i bankovní zdroje
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ostravská BR Group koupila lisovnu plastů a kovů Forez z Lanškrouna se zhruba 350 zaměstnanci. Smlouvu obě
strany s definitivní platností podepsaly 23. srpna 2022. Pro nákup využila BR Group jak vlastních, tak bankovních
zdrojů.  Hodnotu transakce firmy nesdělily.  BR Group bude mít  nyní  v ČR přes 2700 zaměstnanců,  další  pracují
v zahraničních pobočkách. Celkem nově dává práci bezmála 3 tis. lidí. V roce 2030 cílí na obrat 10 mld. Kč. q

W.O.M. World of Medicine převzala společnost MPH Medical Devices
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Německá  firma  W.O.M.  World  of  Medicine  převzala  přeloučskou  společnost  MPH  Medical  Devices,  výrobce
jednorázových  plastových  hadic  pro  zdravotnictví.  Vyplývá  to  z  údajů  v  Obchodním  rejstříku.  Jak  ČIANEWS
informovala, MPH Medical Devices vykázala za rok 2020 obrat ve výši 277,32 mil. Kč. q

MMR podpoří 2 mld. Kč z IROP zvýšení kapacit školek
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo  pro  místní  rozvoj  ČR  (MMR)  spustilo  23.  srpna  2022  prostřednictvím IROP 2021-2027  dvě  výzvy
zaměřené na navyšování kapacit mateřských škol v územích s nedostatečnou kapacitou. Alokovány jsou na ně 2 mld.
Kč. Dle ministra pro místní rozvoj Ivana Bartoše (Piráti) pomohou i zlepšit podmínky v mateřských školách, například
hygienické zázemí, bezbariérovost nebo venkovní prostory. Žádosti budou přijímány do 26. září 2022. Ministerstvo
dále informovalo, že v září 2022 plánuje výzvy pro základní školy a na podzim i pro střední školy. q

Staropramen utržil 4,23 mld. Kč, růst tržeb podpořil export
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Pivovary Staropramen zaznamenaly v roce 2021 tržby 4,23 mld. Kč. Navzdory přetrvávajícím pandemickým omezením
tak došlo k meziročnímu růstu o 4,2 %. Finanční ředitelka Silvia Miklósová řekla, že růst byl tažen zvýšenými prodeji
v prémiovém segmentu. Ukazatel EBITDA klesl o necelých 10 % na 535 mil. Kč. Loňský rok společnost uzavřela
s účetním ziskem po zdanění ve výši 441 mil. Kč. Na přímých i nepřímých daních pivovary státu odvedly přes 775 mil.
Kč. K výsledkům přispěl i objem prodaného piva na exportních trzích, který vzrostl o 10 % na 976 tis. hl. q

https://mendelu.cz/agrivoltaiku-brzdi-zatim-legislativa-a-vysoke-ceny-panelu/?psn=700
https://graph.immofinanz.com/api/v1/attachment/63064457729bec2cc32616fb/download/en
http://www.cianews.cz/cs/6627243-ministr-zdravotnictvi-vlastimil-valek-dnes-pri-navsteve-nemocnice-jihlava-predstavil-koncept-podpory-akutni-rehabilitacni-pece-nasledne-luzkove-pece-a-geriatricke-pece
https://www.brgroup.cz/cs/skupina-koupila-spolecnost-forez-z-lanskrouna/a-310/
https://or.justice.cz/ias/ui/rejstrik-firma.vysledky?subjektId=338270&typ=PLATNY
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EAG akvíroval platformu Fastback pro obchod s ojetými vozy
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

EAG získal evropskou digitální platformu Fastback pro obchodování s ojetými vozy. Akvizice za vyšší stovky milionů
korun představuje pro holding vstupní bránu na západní trhy, zejména do Francie a Beneluxu, kde má Fastback silné
postavení.  Platforma  skrze  svůj  software  propojuje  prodávající  z  řad  autosalonů,  leasingových  společností  či
autobazarů s profesionálními zákazníky, jako jsou např. obchodníci s ojetými vozy. Po dokončení transakce přesáhne
EBITDA technologické části skupiny 200 mil. Kč. EAG se nyní bude vedle dalších akvizic soustředit zejména na
vzájemné  integrování  služeb  ze  svého  portfolia  a  využívání  synergií  mezi  nimi.  Holding  EAG  opouští  jeho
spoluzakladatel  Jan  Kranát,  jenž  přijal  nabídku  skupiny  Portiva,  majoritního  akcionáře  EAG,  na  odkup  svých
22,5 % akcií. q

Fielmann investuje 1,8 mld. Kč; staví závod v Chomutově
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Německý prodejce a výrobce brýlí Fielmann investuje ve střednědobém horizontu v České republice 1,8 mld. Kč. Do
svého omnichannelového byznys modelu chce do roku 2025 investovat 150 mil. Kč. Do konce roku 2022 otevře pět
nových poboček. Plánuje prodávat prostřednictvím 20 butiků a digitálních prodejních kanálů 100 tis. párů brýlí ročně.
V dubnu 2023 se očekává dokončení stavby výrobního závodu v Chomutově za 1,6 mld. Kč. Zpočátku by továrna měla
vyrábět 2,5 mil. párů brýlí ročně, kapacita může být navýšena až na 5 mil. Vytvoří přes 500 pracovních míst, v součtu
s dalšími plány na expanzi půjde o 700 pozic v ČR. q

PFC investuje do startupů; chce majetek za 20 mld. Kč
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Pale Fire Capital (PFC) v roce 2021 navýšila konsolidovaný obrat z 964,3 mil. Kč na 1,58 mld. Kč. Objem aktiv vzrostl
z 1,44 na 3,76 mld. Kč. PFC se z primárně venture kapitálové firmy přeorientovala do private equity zaměřující se na
investice do technologických startupů. Loni investovala vyšší stovky mil. Kč jak do posílení stávajících podílů, tak do
nových firem. Pale Fire Capital chce do roku 2025 spravovat majetek v hodnotě alespoň 20 mld. Kč. q

Gevorkyan zvýšil EBITDA o 28 pct, zprovozňuje nový CNC lis
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Globální dodavatel v oboru práškové metalurgie, společnost Gevorkyan, v rámci finančních výsledků za 1H vykázala
tržby 27,15 mil. eur a EBITDA 8,58 mil. eur. V meziročním srovnání to znamená 8,5% nárůst tržeb a 28,1% zvýšení
EBITDA. Společnost předpokládá, že výsledky ve 2H budou akcelerovat. Bezprostředně po úpisu akcií na pražské
burze  zahájila  realizaci  rozvojových  plánů.  Spustila  nový  generátor  dusíku,  dokončuje  přístavbu  výrobní  haly
a zprovoznila linku na vstřikové lisování kovů. Do provozu také uvádí CNC lis. q

DTS využije 14 mil. Kč na expanzi v EU
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Digital transformation systems (DTS) získal od fondů Depo Ventures, Start Guide a Czech Founders VC 14 mil. Kč na
expanzi. ČIANEWS to potvrdil jednatel a ředitel DTS Milan Moravec s tím, že firma připravuje expanzi primárně v EU,
ale má aktivity i  mimo ni.  Dodal,  že DTS má runway 18 měsíců a následně by chtěl  získat další  2–3 mil.  eur.
Z DTS chce vybudovat největšího technologického hráče, jehož software napomáhá digitalizaci stavebnictví. q

Vlastníkem DGPack je po Rusech švýcarská Amcor
pátek 19. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

DGPack, prostějovský výrobce flexibilních obalů, změnil majitele. Po ruské společnosti DANAFLEX NANO je jím dle
zápisu v obchodním rejstříku z 1. srpna 2022 Amcor Group. Švýcarská firma vkladem 1,073 mld. Kč do základního
kapitálu  získala 100% obchodní  podíl.  Dvojici  jednatelů rozšířili  Guillaume Bruno Claude Taillandier  a  Jan Paul
Moriaux. q

TMMC při obratu 32,5 mld. Kč vyrobila přes 6 tis. hybridů
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Toyota Motor Manufacturing Czech Republic (TMMC) vyrobila v roce 2021 téměř 149 tis. vozů, z nichž více než 6 tis.
bylo s hybridní soustavou. Přes covidová omezení zahájila výrobu ve třísměnném provozu a produkci nového modelu
Yaris. Současně také intenzivně pokračovala příprava třetí generace modelu Aygo, který firma začala vyrábět od
7. března 2022. Dopady konfliktu na Ukrajině včetně sankcí v rámci výroční zprávy za rok 2021 nedokázala posoudit.
TMMC vykázala obrat 32,54 mld. Kč a provozní ztrátu 832,52 mil. Kč. q

Beiersdorf i přes pandemii navýšil tržby o 7,6 pct
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Beiersdorf vykázal za rok 2021 čistý obrat 1,18 mld. Kč. Výsledek hospodaření po zdanění dosáhl 119,87 mil. Kč
(meziročně +11,7 mil. Kč). Prodejce kosmetických výrobků ve své výroční zprávě dále mj. uvedl, že v roce 2021 i přes
pandemii navýšil tržby o 7,6 %. Část vygenerovaných prostředků investoval do značek NIVEA a Eucerin. Koncern má
centrálu v Hamburku a přes 150 mezinárodních poboček. q

http://www.cianews.cz/cs/6630251-skupina-eag-ziskala-predni-evropskou-b2b-platformu-pro-trading-s-ojetymi-vozy-fastback-akvizice-za-vyssi-stovky-milionu-korun-ji-posouva-mezi-technologicke-lidry-na-kontinentu
http://www.cianews.cz/cs/6629615-spolecnost-fielmann-v-ceske-republice-investuje-1-8-miliardy-korun-a-vytvori-700-pracovnich-mist
http://www.cianews.cz/cs/6629617-rok-2021-byl-pro-pale-fire-capital-transformacni
http://www.cianews.cz/cs/6626405-pololetni-vysledky-spolecnosti-gevorkyan-a-s
https://or.justice.cz/ias/ui/rejstrik-firma.vysledky?subjektId=934598&typ=UPLNY
https://or.justice.cz/ias/ui/vypis-sl-detail?dokument=72959859&subjektId=238739&spis=171822
https://or.justice.cz/ias/ui/vypis-sl-detail?dokument=72978870&subjektId=440448&spis=106415
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ALSTOM investoval 121 mil. Kč hlavně do strojů; cílí na SR
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

ALSTOM Czech Republic (dříve Bombardier Transportation Czech Republic) vykázal v roce 2021 čistý obrat 2,87 mld.
Kč. Výsledek hospodaření před zdaněním činil 181,9 mil. Kč. Investice dosáhly 121 mil. Kč, největší část směřovala do
obnovy obráběcích strojů a byla dokončena rekonstrukce haly C. Po převzetí skupinou ALSTOM společnost rozšířila
portfolio výrobků a postupně zpracovává nové metody výroby. Výrobce komponentů pro kolejová vozidla ve výroční
zprávě dále informoval, že střednědobým cílem je podpora nových výrobních projektů v období 2023-2025. Plánuje
také zahájení prodejů vozidel s alternativní trakcí a aktivní vstup na slovenský trh. q

AGC dodává čelní skla s HUD displejem pro Mercedes-Benz
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

AGC Automotive Czech dodává čelní skla s head-up (HUD) displeji pro nejnovější model Mercedes-Benz GLC nové
generace představený v červnu 2022. Umožňují zobrazování provozních informací přímo na skle. Člen představenstva
Luděk Steklý sdělil, že vyrábět skla v takové kvalitě a získávat podobné projekty umožnila firmě rozsáhlá investice do
nové výrobní linky v závodě v Chudeřicích v minulých letech. Zaměstnává zhruba 1750 lidí a dodává skla všem velkým
evropským automobilkám. q

Colliers dohodl s Panattoni stavbu haly pro Shape Corporation
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Developerská  společnost  Panattoni  postaví  v  areálu  Panattoni  Park  Pilsen  West  II  halu  na  míru  pro  Shape
Corporation. Americká společnost plánuje přesunout svůj provoz ze současných prostor v Brně a rozšířit výrobu
deformačních zón. Dohodu mezi developerem a výrobcem zprostředkoval Colliers International. Začátek výroby je
plánován na 1H 2023 a v plném provozu bude v Nýřanech na 36 400 m2 pracovat až 700 zaměstnanců. Hala bude
splňovat požadavky v rámci ekologické certifikace BREEAM. q

Developer CTP dokončil fúzi s Deutsche Industrie Grundbesitz
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Developer CTP dokončil fúzi s Deutsche Industrie Grundbesitz AG (DIG) a ve společnosti získal 100% podíl. CTP se již
dříve stal držitelem 80,9 % akcií DIG poté, co zahájil veřejnou nabídku převzetí a stažení DIG z burzy. Fúze CTP
a DIG má vést k dalšímu posílení pozice CTP jako největšího kótovaného vlastníka, provozovatele a developera
logistických a průmyslových nemovitostí v kontinentální Evropě. V rámci fúze byla dokončena právní integrace DIG do
skupiny CTP. Původní společnost DIG zanikla. q

Koyo dodá ložiska pro e-vozy Jaguar Land Rover
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Koyo Bearings získal nominace pro projekty Jaguar Land Rover a firmy MIBA. Přispěla k nim brněnská technická
kancelář firmy. V projektu Jaguar Land Rover se budou vyrábět tři  varianty válečkových ložisek pro převodovku
elektromobilu.  Pro zákazníka MIBA jde o dodávku vnitřního kroužku s nitrocementační  vrstvou pod jehličkovým
ložiskem vyvažovací  hřídele  klasického spalovacího motoru.  Kromě automobilových systémů brněnská kancelář
analyzuje  široké  spektrum  aplikací  od  obřích  ložisek  do  větrných  elektráren  až  po  malá  ložiska  do  Steering
systémů. q

KB a KP otevírají fond Stabilita 2 s garancí 120pct návratnosti
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Komerční banka (KB) s Komerční Pojišťovnou (KP) otevírají nový zajištěný fond Stabilita 2. Nabízen je v investičním
životním pojištění Vital Invest a Vital Platinum Private. Klientům zajišťuje i při záporné výkonnosti podkladového
aktiva návratnost 120 % vložených prostředků. Při kladné výkonnosti pak 141 %. Podkladem je index SOLACTIVE
EURO  ESG  40  INDEX  AR.  Zahrnuty  jsou  v  něm  společnosti  z  Belgie,  Finska,  Francie,  Irska,  Itálie,  Německa,
Nizozemska, Španělska, Švýcarska. Upisovací období začíná 22. srpna a končí 2. prosince 2022. Splatnost fondu je
šest let. q

PAK: S financováním obchvatu Sezemic mohou pomoci fondy
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Pardubický kraj (PAK) se chystá požádat o dotaci z výzvy IROP na obchvat Sezemic. Celkové předpokládané náklady
projektu jsou 270 mil.  Kč.  Trasa krajské silnice by  měla vést  severovýchodně od města v  místech stávajících
zemědělských ploch a měla by spojovat silnici II/298 s budoucí trasou státní silnice I/36. q

KZ pokračuje v dostavbě Masarykovy nemocnice za 1,4 mld. Kč
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Krajská zdravotní (KZ) pokračuje v budování pavilonu v areálu Masarykovy nemocnice v Ústí nad Labem na Severní
Terase. Dostavbu nemocnice za bezmála 1,4 mld. Kč společnost částečně financuje z dotačních zdrojů. Z 98. výzvy
IROP čerpá 500 mil. Kč a využívá také finanční investiční podporu Ústeckého kraje. Zároveň má uzavřený investiční
úvěr od Komerční banky. Stejným způsobem je zajištěno financování dostavby nemocnic v Děčíně a Chomutově, kde
dotace z evropských zdrojů činí shodně 150 mil. Kč. q

https://or.justice.cz/ias/ui/vypis-sl-detail?dokument=72985961&subjektId=415731&spis=1302058
https://www.agcautomotive.cz/cs/specialni-head-up-displeje-pro-nejnovejsi-mercedes-pochazeji-z-chuderic--2022-08-22/
http://www.cianews.cz/cs/6628969-colliers-zprostredkoval-vyznamnou-dohodu-o-vystavbe-nove-haly-pro-700-pracovniku-v-automobilovem-prumyslu-u-plzne
https://www.ctp.eu/news/ctp-announces-completion-merger/
http://www.koyobearings.cz/aktuality/predstaveni-nasi-technicke-kancelare-v-brne/
http://www.cianews.cz/cs/6625391-kb-pojistovna-otevira-fond-stabilita-2-garantuje-navratnost-investic-120-proc
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https://www.kzcr.eu/cz/kz/o-spolecnosti/tiskove-zpravy/#ca14165
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DB Schenker chce vodíkovou flotilu; testy zahájí v roce 2023
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

DB Schenker má ambice vybudovat flotilu elektrických vozidel s palivovými články poháněnými vodíkem. Společnost
to potvrdila při návštěvě areálu výrobce nákladních vozidel na vodíkový pohon Hyzon. První by měla získat do konce
roku 2022, a to díky spolupráci s leasingovým startupem hylane, který je součástí společnosti DEVK a specializuje se
na poskytování komplexních vodíkových řešení v logistickém sektoru. DB Schenker plánuje začátkem roku 2023
zahájit provozní testy na několika tratích u vybraných klientů. Od 3Q 2023 má v úmyslu rozšířit a komercializovat
provoz,  přičemž bude záviset na faktorech,  jako je vodíková infrastruktura a přijetí  na trhu.  Společně se svými
dopravci usiluje o uhlíkovou neutralitu do roku 2040. q

Policie podepsala s Porsche IA dodání 83 vozů VW Crafter
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Policejní  prezidium ČR uzavřelo 22. srpna 2022 se společností  Porsche Inter Auto CZ smlouvu na dodávku 83
výjezdových vozidel Volkswagen Crafter 50 XDR, 4x4 – Výjezdová vozidla nad 3,5 t  za 214,56 mil. Kč bez DPH.
Vyplývá to z jejího zveřejnění v Registru smluv 22. srpna 2022. q

ÚOHS posuzuje kontrolu EHS a PMFE nad M&M reality
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Úřad pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS) zahájil na základě návrhu společností European Housing Services
(EHS) a PM Family Estates (PMFE) zjednodušené řízení ve věci povolení spojení soutěžitelů. Ke koncentraci má dojít
tak, že navrhovatelé získají možnost společně kontrolovat společnost M&M reality holding a její dceřinné společnosti.
K  navrhované  fúzi  má  dojít  zejména  v  oblastech  zprostředkování  prodeje  nemovitostí  a  zprostředkování
spotřebitelských úvěrů a pojistných a investičních produktů. Rozhodnutí dosud nebylo vydáno. q

MŠMT chce 860 mil. Kč podpořit modernizaci výuky
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR (MŠMT) doporučilo k projednání Monitorovacímu výboru Operačního
programu Jan Amos Komenský (OP JAK) projekt Podpora kurikulární práce škol. Ten by měl školám výrazně pomoci
k profesnímu rozvoji učitelů v problematice modernizace obsahu, metod a forem vzdělávání. Předpokládaná výše
podpory je zhruba 860 mil. Kč. Monitorovací výbor OP JAK by měl projekt projednat v říjnu 2022. Realizátorem bude
Národní pedagogický institut ČR a na jeho financování budou využity prostředky jak z OP JAK, tak ze státního
rozpočtu. Zahájení se plánuje na začátek roku 2023 a probíhat by měl po dobu 64 měsíců. q

EPC zobchodovala 374 TWh plynu; investuje do OZ
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

EP Commodities (EPC) z holdingu EPH v roce 2021 zobchodovala více než 374 TWh zemního plynu, což představuje
meziroční nárůst o 41 %. Množství zobchodované elektřiny zůstalo stabilní na úrovni 158 TWh. Ve výroční zprávě
firma dále sdělila, že výkyvy cen emisních povolenek se projevily v nárůstu jejich zobchodovaného objemu přibližně
o čtvrtinu na 188 mil. tun. Tržby vzrostly o 225 % na 357,2 mld. Kč a čistý zisk o 164 % na 1,8 mld. Kč. Ukazatel
EBITDA dosáhl 2,32 mld. Kč (2020: 871 mil. Kč). EPC usiluje mj. o rozšíření infrastruktury do dalších evropských zemí,
jako jsou země Beneluxu, pro obchodování s elektřinou, a na Balkán. Připravuje také zřízení pobočky v Londýně. Dále
investuje do rozšiřování podpory nových aktivit v oblasti obnovitelných zdrojů. V roce 2021 šestinásobně vzrostl
objem obchodované energie z OZ na více než 473 GWh. q

Valná hromada Kofoly rozhodne o rozdělení zisku za rok 2021
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Kofola ČeskoSlovensko svolala valnou hromadu ke schválení rozdělení zisku za rok 2021 per rollam. Hlasovat se
bude od 5. do 20. září 2022. Návrh výše výplaty dividendy bude zveřejněn 5.září. Rozhodný den pro nárok na hlasování
o rozdělení zisku je 29. srpna. Jak ČIANEWS informovala, skupina Kofola za loňský rok vykázala EBITDA na úrovni
1,13 mld. Kč. Tržby meziročně vzrostly o 7,5 % na 6,64 mld. Kč. q

CK Sunflower Tours ukončila činnost
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Cestovní kancelář SUNFLOWER TOURS oznámila ukončení činnosti. Firma o tom informovala s tím, že v současné
době připravuje návrh na prohlášení úpadku. Příčinou mají být zejm. ztráty během dvouletého omezení a zákazů
cestování z důvodu pandemie. Ani prodej v letošním roce dle firmy nepomohl zlepšit celkovou finanční situaci. Slavia
pojišťovna oznámila, že všem 90 klientům, které má CK nyní v zahraničí, prostřednictvím asistenční služby zajistila, že
zůstanou ve svých hotelech až do konce pobytu a odletí původně plánovanými linkami. Celkově se úpadek týká zhruba
300 klientů, většina jsou ti, kteří si zaplatili zájezd a neodletěli na něj. Těm pojišťovna peníze vrátí poté, co CK vyhlásí
insolvenci a poskytne jí všechny informace pro likvidaci této pojistné události. q

Alza.cz přijímá reklamace a vrácené zboží skrze AlzaBoxy
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Alza.cz nově umožňuje svým zákazníkům vracení a reklamace zboží prostřednictvím AlzaBoxů. Služba je bezplatná
a jako první dostupná v ČR. Implementace na Slovensko a Maďarsko se chystá v nejbližší době. Služba je určená pro
zboží, které se do boxů vejde. Objemné spotřebiče je nutné doručit na pobočky osobně či kurýrem. q

http://www.cianews.cz/cs/6630285-db-schenker-startuje-vodikovou-eru-a-objednava-prvni-nakladni-vozy-s-palivovymi-clanky-hylane
https://smlouvy.gov.cz/smlouva/21409355?backlink=nwh2m
https://www.uohs.cz/cs/hospodarska-soutez/spojovani-soutezitelu/oznameni-o-pripravovanem-spojeni-soutezitelu/3378-oznameni-o-pripravovanem-spojeni-soutezitelu-european-housing-services-sro-a-pm-family-estates-sro-m-m-reality-holding-a-s.html
https://www.msmt.cz/ministerstvo/novinar/860-milionu-z-op-jak-na-podporu-kurikularni-prace-ve-skolach
https://or.justice.cz/ias/ui/vypis-sl-detail?dokument=72990618&subjektId=876490&spis=90450
https://investor.kofola.cz/valne-hromady
http://www.cianews.cz/cs/6628977-ck-sunflower-tours-ukoncila-cinnost
https://www.alza.cz/reklamace-prostrednictvim-alzaboxu
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Na ESG dbá 72 pct investorů; pro využívání OZE je 50 pct
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Environmentální a sociální dopady svého podnikání (ESG) řeší na 72 % zástupců českých investičních společností.
Světový průměr je 57 %. Kvůli ESG je ochotno se vzdát části svých zisků 41 % investorů. Vyplývá to z Czech ESG
Survey zpracované PwC Česká republika, Asociací pro kapitálový trh ČR a CFA Society Czech Republic. Dvě třetiny
investorů  zároveň  zdůrazňují,  že  společnosti  by  se  měly  zabývat  problematikou  ESG,  i  když  to  povede  ke
krátkodobému poklesu zisku. Při rozhodování o investicích zaznívají požadavky na kroky vedoucí ke snižování CO2
(68 %), používání obnovitelných zdrojů elektřiny (OZE, 50 %) či hospodaření s vodou (29 %). q

Aerolinky PLAY plánují tržby až 160 mil. USD, rozšíří flotilu i destinace
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Islandské low-costové aerolinky PLAY plánují na začátku roku 2023 rozšířit flotilu o další čtyři letadla zvýšit počet
pracovníků o 200 ze současných 300. V dubnu začnou létat na letiště Dulles International Airport u Washingtonu.
V roce 2022, prvním kompletní roce provozu očekávají 800 tis. přepravených cestujících. Tržby by měly činit 150–160
mil. USD. Ve 2Q 2022 přepravily 181 tis. cestujících s tříčtvrtinovou naplněností letů. Tržby v tomto období navýšily na
32,5  mil.  USD.  Aerolinky  rozšířily  svůj  model  letů  na  Island  v  kombinaci  s  výhodným spojením Evropy  s  USA
s přestupem v Reykjavíku. Začaly také létat do 14 nových destinací a flotilu letadel rozšířily na šest airbusů. Lety
z Prahy do Reykjavíku zahájily 5. května 2022. q

Plzeňský Prazdroj zvýšil letos prodeje nealko piv o 25 pct
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Za prvních sedm měsíců roku 2022 prodal Plzeňský Prazdroj o 25 % nealkoholických piv více než ve stejném období
loňského roku.  Roste přitom jak základní,  neochucená verze Birellu,  tak i  nealko radlery,  tedy Birelly  ochucené
přírodními ovocnými šťávami. U obou těchto variant roste počet konzumentů z řad mužů a jejich současný podíl činí
54 %. Marketingový ředitel Roman Trzaskalik uvedl, že nealkoholická piva jsou jednoznačně nejrychleji rostoucí částí
pivního trhu a jejich význam nadále poroste. Každé osmé pivo z Plzeňského Prazdroje je již nealkoholické. q

LBK: Metrostav a OHLA za 233 mil. Kč postaví parkovací dům
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Liberecký kraj (LBK) vybuduje v dolním centru Liberce parkovací dům. Za 233 mil. Kč včetně DPH jej postaví sdružení
Metrostav  DIZ  a  OHLA ŽS.  Firmy  postaví  kompletní  parkovací  dům se  244  místy,  a  to  včetně  zelené  střechy
financované z Národního plánu obnovy. Původní zakázku za 196 mil. Kč kraj v dubnu zrušil, jelikož válka na Ukrajině
způsobila výpadek v dodávkách železné rudy a stavebního materiálu. LBK proto výběrové řízení vyhlásil znovu s vyšší
předpokládanou hodnotou. Stavět by se mělo začít v září. q

Prodej čerpadel vzroste o 50 pct; výrobci rozšiřují kapacity
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Prodeje tepelných čerpadel v roce 2022 v ČR meziročně vzrostou až o 50 % na 45 tis. kusů. Odhaduje to Asociace pro
využití tepelných čerpadel s tím, že půjde o rekord. V roce 2021 dle dat Ministerstva průmyslu a obchodu ČR prodeje
rostly o 25 % na 30 tis. Důvodem je energetická krize. Řada výrobců a dodavatelů plánuje rozšíření vlastních výrobních
kapacit. Jde o firmy NIBE, Stiebel Eltron, Acond, AIT, AC Heating, Daikin, Mitsubishi Electric, Bosch Termotechnika
a jiné.  Komora obnovitelných zdrojů energie předpovídá,  že do roku 2027 přejde na čisté vytápění  až 500 tis.
domácností:  z toho nejméně polovina bude využívat čerpadla. Aktuálně je jich v ČR instalováno zhruba 160 tis.
kusů. q

MMR uzavírá třetí výzvu IROPu ke kyberbezpečnosti, další dvě stále běží
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Integrovaný regionální operační program (IROP) 2021-2027 spravovaný Ministerstvem pro místní rozvoj ČR (MMR)
uzavírá třetí  výzvu k posílení  kyberbezpečnosti.  Ta cílí  na projekty v tzv.  méně rozvinutých regionech a je v ní
k dispozici  přes 600 mil.  Kč z Evropského fondu pro regionální  rozvoj  (EFRR).  Týden po vyhlášení  výzvy MMR
registruje  třikrát  víc  žadatelů,  než  na  co  prostředky  stačí.  IROP  v  období  2014-2020  poskytl  dotace  na
kyberbezpečnost za 1,3 mld. Kč. V období 2021-2027 MMR navýšilo objem peněz do této oblasti na 3,4 mld. Kč.
Resort bude usilovat o další podporu pro tento segment. Otevřená zůstává čtvrtá výzva, která má pomoci v tzv.
přechodových regionech částkou 1,7 mld. Kč z EFRR. Pátá výzva podporuje projekty s celorepublikovým dopadem
a výše prostředků z EFRR přesahuje 1 mld. Kč. q

Na český trh vstupuje francouzská módní značka JOTT
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Do České republiky vstupuje nová fashion značka JOTT původem z Marseille. Zastoupení pro ČR získala společnost
Urban Brands, která nyní otevírá první kamenný obchod na pražském Chodově. Produkty značky budou také od září
dostupné v e-shopu urbanbrands.cz. JOTT se specializuje na tenké, ultralehké a nepromokavé bundy, které se dají
nosit během celého roku. V nabídce má ale také vesty, polokošile, šaty a další oblečení využitelné pro všechna čtyři
roční období. q

OTE: Maximální cena pro SDAC vzroste na +5000 eur/MWH
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Harmonizovaná maximální cena pro denní trh s elektřinou v rámci SDAC bude od 20. září 2022 zvýšena na +5000
eur/MWh. Operátor  trhu s  energiemi  (OTE) informoval,  že ke zvýšení  limitu dochází  poté,  co v  Litvě,  Lotyšsku
a Estonsku dne 16. srpna 2022 ceny dosahovaly 4000 eur/MWh. Zúčtovací spotová cena tedy překročila hodnotu
60 % harmonizované maximální ceny pro SDAC. q

https://blog.pwc.cz/pwc_ceska_republika_news/2022/08/esg_survey_2022.html
http://www.cianews.cz/cs/6629087-aerolinky-play-chteji-letos-prepravit-800-tisic-lidi-a-dosahnout-trzeb-pres-150-milionu-dolaru
http://www.cianews.cz/cs/6629039-birell-jede-kazde-osme-prodane-pivo-z-prazdroje-je-nealkoholicke
https://www.kraj-lbc.cz/aktuality/kraj-vybral-firmu-ktera-postavi-parkovaci-dum-v-blizkosti-krajskeho-uradu-n1115347.htm
https://www.crestcom.cz/cz/tiskova-zprava/?id=3908
http://www.cianews.cz/cs/6626593-na-cesky-trh-vstupuje-francouzska-modni-znacka-jott
https://www.ote-cr.cz/cs/o-spolecnosti/zpravy_ote/sdac-harmonizovana-maximalni-cena-pro-denni-trh-s-elektrinou-v-ramci-sdac-bude-od-20-zari-zvysena-na-5-000-eur-mwh


EU A ČESKÉ PŘEDSEDNICTVÍ Pátek 26. srpna 2022

Pro vaše poznámky

www.cianews.cz Copyright © 2022 Česká informační agentura, s.r.o. (ČIANEWS) 8

Hornbach zvýšil obrat k 10 mld. Kč; instaluje LED osvětlení
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Hornbach Baumarkt CS za fiskální rok končící 28. únorem 2022 vykázal meziroční nárůst čistého obratu z 8,85 na
9,95 mld. Kč. Z výroční zprávy dále vyplývá, že zisk po zdanění dosáhl 1,01 mld. Kč. V souvislosti s ruskou agresí
řetězec hobbymarketů uvedl, že nemá významnou přímou expozici vůči Ukrajině, Rusku nebo Bělorusku. Dopad na
celkovou ekonomickou situaci však může vyžadovat revizi některých odhadů a ovlivnit i objemy obchodů. Firma také
vyhledává způsoby na minimalizaci zátěže životního prostředí způsobenou svou činností. Chce proto pokračovat
v instalaci LED osvětlení v prodejnách. q

TRENDY, DIGITALIZACE A INOVACE
ERA: V Budapešti budou monitorovat letadla systémem NEO
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Mezinárodní letiště Ference Liszta v Budapešti bude využívat multilaterační povrchový systém NEO od společnosti
ERA. Technologie prošla továrními akceptačními testy. Nyní ERA ve spolupráci s experty z HungaroControl připravuje
instalaci  systému.  Ten nahradí  starší  generaci.  Rozšířením a  modernizací  se  má zvýšit  pokrytí  klíčových částí
kritického prostoru letiště.  Systém je  určen pro povrchový monitoring letadel  i  vozidel  vybavených sledovacími
jednotkami ERA SQUID pro zajištění optimálního provozu a bezpečnosti. q

A&O inovovala postupy ohledně eurobondů a srážkové daně
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Advokátní kancelář Allen & Overy (A&O) ve spolupráci s Clearstream a Euroclear vedla poradenský projekt, jehož
výsledkem je zavedení nových postupů, které budou sloužit k identifikaci držitelů eurobondů. Využívat se budou i pro
ověření jejich postavení pro účely aplikace srážkové daně. Tyto certifikační postupy mají českým emitentům umožnit
efektivní plnění a správu jejich povinností, které jim vznikají v souvislosti s emisemi po zavedení nových pravidel pro
uplatňování srážkové daně od počátku roku 2022. A&O připravila první návrh a podílela se na dotváření a finalizaci
postupů. q

Passengera dodala infotainment do 25 Flixbusů, testuje 5G
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Passengera dodala vysokorychlostní internet a infotainment portál do dalších 25 autobusů společnosti Flixbus. Vozy
k internetu připojují dvě 4G/LTE antény a dva modemy vybavené technologií geofencing s podporou až 8 SIM karet.
V několika vozech testuje technologická společnost nejmodernější technologie včetně 5G a nejnovějšího standardu
Wi-Fi  6.  Autobusy  vybavené jejím řešením nasazuje  dopravce na  vnitrostátních  linkách,  na  spojích  do Francie,
Německa, Slovinska, Chorvatska a nově i do Maďarska. q

ŠKODA AUTO představila první skici studie VISION 7S
úterý 23. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

ŠKODA AUTO odhalila první  skici  exteriéru čistě elektrické studie VISION 7S. Zobrazují  robustní  SUV s výrazně
tvarovanou přídí a světlomety ve tvaru písmene T. Nabízí mohutný podvozek, velká aerodynamicky optimalizovaná
kola a mírně se svažující linie střechy směrem k zádi. Studie představuje nový designový jazyk značky ŠKODA. q

Alstom dodal do Německa 14 vodíkových vlaků Coradia iLint
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Alstom dodal Landesnahverkehrsgesellschaft Niedersachsen 14 vodíkových vlaků Coradia iLint, které zajistí osobní
dopravu v regionu Dolní Sasko v Německu. Partnery projektu jsou železniční a dopravní společnost Labe-Weser
a Linde, provozovatel vodíkových čerpacích stanic. Alstom má smlouvy na 27 regionálních vlaků na vodíkové palivové
články  pro  oblast  Frankfurtu  nad  Mohanem.  Dále  staví  šest  vodíkových  vlaků  pro  region  Lombardie  a  12  pro
francouzské regiony. Ministerstvo dopravy ČR nyní prověřuje legislativní podmínky pro provoz vodíkových vlaků podle
standardů obvyklých v zahraničí. q

4Trans spouští interaktivní mapu pro ČR, rozšířit ji chce na Evropu
čtvrtek 25. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

4Trans nabízí nově v rámci služeb pro autodopravce interaktivní mapu. Webová aplikace umožní řidičům vyhledávání
čerpacích stanic,  míst  k  odpočinku,  občerstvení  či  dostupnost  wifi.  Zobrazuje  i  nebezpečné úseky na cestách.
Aktuálně mapa funguje na území ČR. Logistický fintech připravuje její rozšíření do Evropy. V blízké době se zaměří na
Slovensko, Německo, Polsko a Rakousko. Plánuje rovněž zavést do ní databázi obchodních center, u kterých lze
parkovat s nákladním vozidlem. q

https://or.justice.cz/ias/ui/vypis-sl-detail?dokument=73010695&subjektId=585246&spis=102187
https://www.era.aero/en/about-era/news/era-passed-factory-acceptance-tests-for-enhanced-mlat-system-in-budapest
http://www.cianews.cz/cs/6630283-allen-overy-otevira-cestu-pro-novy-trzni-standard-spravy-srazkove-dane-ceskymi-emitenty-eurobondu
http://www.cianews.cz/cs/6632816-ceska-passengera-pro-flixbus-rozsiruje-infotainment-a-internet-do-dalsich-25-autobusu-na-mezinarodni-linky
https://www.skoda-storyboard.com/cs/tiskove-zpravy-archiv/skoda-auto-odhaluje-prvni-skici-exterieru-studie-vision-7s/
http://www.cianews.cz/cs/6630787-svetova-premiera-14-vlaku-coradia-ilint-zahajuje-osobni-prepravu-na-trati-kde-budou-jezdit-uz-pouze-vodikove-vlaky
http://www.cianews.cz/cs/6632978-4trans-spousti-novou-interaktivni-mapu-ve-spolupraci-s-komunitou
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ZPRÁVY ZE SLOVENSKA
Vláda SR podpoří investici firmy Intercable 1,5 mil. eur
středa 24. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Vláda SR schválila společnosti Intercable investiční pomoc 1,5 mil. eur ve formě úlevy na dani z příjmů. Intercable
plánuje v Kriváni v okrese Detva rozšíření výroby automobilových komponentů o přizpůsobené výrobky na využití
v elektromobilech. V rámci investičního záměru počítá s vynaložením 8,58 mil. eur do konce roku 2023. V přímé
souvislosti s investicí bude do konce roku 2026 vytvořeno 82 nových pracovních míst. q

Fitch Ratings ponechala úvěrový rating Slovenska na úrovni A
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Ratingová agentura Fitch Ratings se rozhodla ponechat úvěrový rating Slovenska na úrovni A. Fitch ocenil členství SR
v EU a eurozóně, konkurenceschopný export, stabilní přímé zahraniční investice či kvalitu v řízení země. Pro zvýšené
riziko  dodávek  energie  z  Ruska  však  mění  výhled  z  původně  stabilního  na  negativní.  Informace  publikovalo
Ministerstvo financií SR. q

Slovalco ukončí provoz, MF SR firmě neposkytlo pomoc
pondělí 22. srpna | ČIANEWS | Zdroj informace

Slovensko přijde od září 2022 nejméně na jeden rok o jediného výrobce primárního hliníku s více než 70letou tradicí.
Hlinikárna  Slovalco  ukončí  provoz  v  reakci  na  neschopnost  zavést  konkurenceschopný  rámec pro  kompenzaci
nepřímých CO2 nákladů. Ministerstvo hospodárstva (MH) SR o tom informovalo s tím, že resort podnikl všechny kroky
ke snížení poplatků v koncových cenách energií, které má ve své kompetenci. O kompenzaci cen povolenek ze strany
státu se dle MH SR firma dožadovala již téměř dva roky na Ministerstvu financií (MF) SR, které jí nevyhovělo. q

https://rokovania.gov.sk/RVL/Material/27524/1
https://www.mfsr.sk/sk/media/tlacove-spravy/agentura-fitch-ocenila-nas-export-aj-investicie-obavy-su-dodavky-energii-z-ruska.html
https://www.mhsr.sk/press/reakcia-na-zastavenie-vyroby-v-hlinikarni-slovalco

